
Munstergeleen 29 november 2023 

 

Geachte voorzitter van de gemeenteraad Sittard- Geleen; Beste heer Verheijen,  

Geachte collega Raadsleden Gemeente Sittard -Geleen 

 

Per ingang van 1 december bied ik aan de voorzitter van deze raad mijn ontslag aan als 
raadslid van de gemeente Sittard-Geleen. 

 

Ik doe dit met gemengde gevoelens en met pijn in het hart. Een groot gedeelte van mijn 
leven heb ik me ingezet voor de lokale democratie, meer dan 14 jaar als commissielid,  
burgerraadslid, raadslid en wethouder. Het wordt een tweede jas die je makkelijk 
aantrekt maar die ook kan knellen daar waar je onder druk wordt gezet of onheus wordt 
bejegend, vals wordt beschuldigd en wordt geïsoleerd. 

Het mag een wonder zijn dat ik deze periode van 1,5 jaar, nog heb weten vol te maken. 
Nog voordat de installatie als raadslid plaats vond, werden enkele potentiële raadsleden 
door de partij, waaronder ik zelf, onder druk gezet om de democratisch verkregen 
raadzetel op te geven ten behoeve van kandidaten lager op de lijst onder het mom van :  
“de diversiteit in de raad te bevorderen”.  

Mijns inziens gaat diversiteit niet alleen over jong/ oud; geaardheid, autochtoon of 
andere etnische achtergrond, maar ook over authenticiteit, durf je eigenstandig te zijn. 
Heb je visie en kun je die uitdragen. Vertegenwoordig je een groep uit de samenleving en 
kun je hun positie verstevigen door hen een stem te geven. Dan is leeftijd inderdaad een 
factor maar het feit dat je van de jongere generatie bent wil niet zeggen dat je inbreng 
waardevoller is dan die van een 60-plusser. 

Door steun van mijn omgeving en de mensen die op mij hebben gestemd heb ik de zetel 
aanvaard en ben aan de slag gegaan.  

Die steun was er ook na de aantijgingen door de fractievoorzitter over mijn inzet. 
Mensen die mij professioneel kennen en met mij werken hebben me laten weten dat ze 
zich totaal niet herkennen in de gebezigde uitlatingen over mij. Het was lastig en de 
tegenwerkingen waren groot in deze periode. Het gevecht was dan ook niet menselijk 
om me staande te houden. 

Het heeft mij hoofdbrekens gekost en ik ben niet over een nacht ijs gegaan om me te 
beraden op mijn rol als Raadslid.  

Afgelopen periode heb ik onderzocht of ik me kon aansluiten bij een andere landelijke 
partij om deze in deze raad te vertegenwoordigen. Echter dat bleek,  wegens 
partijstatuten, niet mogelijk. 

Alleen, als nieuwe fractie, hier in deze raad verder te gaan heb ik overwogen maar dat 
zie ik voor nu niet als een positieve ontwikkeling voor het democratisch proces in deze 



Raad, te veel versplintering. Kortom, kiezen tussen twee kwaden heeft er toe geleid dat 
ik na een goed beraad met mijn familie, politieke vrienden die me zijn blijven steunen en 
buren voor mijn eigen gezondheid en geluk heb gekozen en dit geluk ligt nu even niet 
binnen de muren van deze Raadzaal.  

 

Graag had ik in deze Raadsperiode nog een aantal persoonlijk thema’s willen inbrengen 
om de lokale samenleving hier te kleuren. 

1) De omgevingswet wordt binnenkort ook in deze gemeente ingevoerd en gekleurd 
naar haar lokale invulling. Hoe mooi zou het zijn om als deze wordt vastgesteld 
daar dan ook een pakkende titel, naam wordt toegevoegd. Een naam wellicht die 
de richting aangeeft van één stad, één visie. Zou het niet het uitgelezen moment 
zijn om een referendum te starten omtrent de naamgeving van deze stad. Het 
zorgt er ook voor dat ik als inwoner van Munstergeleen ook een plek in deze stad 
krijg en ik er geen partij voor hoef op te richten. 

2) Vuurwerk, een jarenlang lopende irritatie die langzamerhand naar de 
criminaliteit afzakt. Bewoners zijn het zat. Verbieden… Ik zie uw voorzitter al 
fronsen en aangeven dat dit nooit gaat lukken. Nee, ik geloof ook weinig in 
verbieden. Maar misschien kunnen we een keer starten met burgers te verleiden 
voor een schonere, goedkopere Nieuwjaarsviering door samen met de horeca in 
onze stadskernen een drone of lasershow met middernacht te presenteren. Ik 
nodig mevr. Joosten uit om dit op te pakken, goed voor de middenstand en het 
dierenwelzijn maar ook voor de portemonnee van onze burgers die nu jaarlijks 
miljoenen de lucht in jagen en dat wellicht beter in stilte kunnen uitgeven bij de 
plaatselijk horeca middels een hapje drankje en veel gezelligheid. De dieren in 
deze gemeente zullen u dankbaar zijn. Wellicht dat we dan ook een kentering 
krijgen in het gebruik van vuurwerk. Het vervuilt, maakt kinderen en dieren bang 
en leidt tot onnodige schade. Het plezier kan schoner, met minder letselschade 
kleurrijker en inclusiever.  

3) Misschien zou het volgend raadsuitje op de fiets kunnen plaatsvinden om zo te 
komen tot nieuwe inzichten omtrent een groep kwetsbare weggebruikers. Als 
redelijk nieuwe inwoner van deze gemeente heb ik mij verwonderd over hoe 
slecht diverse fietspaden en fietsvoorzieningen in deze gemeente zijn. Soms stopt 
een fietspad gewoon, je belandt als fietser tussen de auto’s; slecht wegdek en veel 
sociale onveilige fietspaden. Het zijn met name jonge mensen, kinderen en 
tieners en mensen met een kleine portemonnee die gebruik (moeten) maken van 
de fiets, die geen alternatief hebben in de vorm van een auto. Geef hun ook een 
veilig vervoer met goede fietspaden, duidelijke aanwijzingen en meer voorrang 
op lastige kruisingen. Fietsen is gezond en schoner. En verdient meer positieve 
aandacht en bevordert ook het toerisme:  kijk bv naar het heuvelland dat een 
gewilde omgeving is voor de fietstoerist. Dat moeten onze gemeente toch ook 
kunnen! 

4) Tot slot moet mij van het hart dat er wel ook wat meer zorg en aandacht mag zijn 
op de financiële controle van instellingen die ondersteund worden door onze 
gemeente. Mijn ultieme uitdaging zou zijn geweest om jaarlijks een werkgroep te 



organiseren samen met het college met een afvaardiging van de raadsleden per 
fractie en de grote financiële projecten door te lopen. Hoe kan het zo zijn 
misgegaan bij bv Xonar. Kijkend naar de DSCR de ICR de solvabiliteit, salaris inzet 
van directie en management had dit toch al in een veel eerder stadium zichtbaar 
moeten zijn.  

Voor nu wens ik u veel wijsheid en gezondheid. Het ga u goed en wellicht tot in betere 
tijden. 

 

Drs. Felicitas Crutzen 

 


